

Title (en)  
Endcap for window sills

Title (de)  
Bordstück für Fensterbänke

Title (fr)  
Embout latéral pour seuil de fenêtre

Publication  
**EP 1116851 A2 20010718 (DE)**

Application  
**EP 00124956 A 20001116**

Priority  

- DE 10001083 A 20000113
- DE 10052252 A 20001021

Abstract (en)  
The edge piece has a clamping holder section (6) that fits along the side edge of the windowsill and an L-shaped angle rail (1). The horizontal, upper, transverse leg (3) of the angle rail forms a cast edge (2). The angle rail has a second free leg (4) that projects downwards to enclose the windowsill. The angle rail is connected to the holder section by a flexible section (5) that is springy in the insertion direction. The edge piece is made in one piece from sheet metal in a multistage bending, rolling and deep-drawing process. A water collection chamber (15) is arranged under the holder section.

Abstract (de)  
Bordstück für den seitlichen Anschluss von Fensterbänken an das Mauerwerk mit einem entlang der Seitenkante der Fensterbank klemmend befestigbaren Halterungsabschnitt (6) und einer L-förmigen Winkelschiene (1), deren waagrechter oberer Querschenkel (3) eine Putzkante bildet, wobei die Winkelschiene einen zweiten, den nach unten ragenden freien Schenkel der Fensterbank umfassenden Schenkel aufweist und die Winkelschiene mit dem Halterungsabschnitt (6) durch einen in Einstreckrichtung federnden Dehnungsabschnitt (5) verbunden ist, wobei es einstückig aus einem Blechzuschnitt in einem mehrstufigen Abkant-, Rollverformungs- und einem abschließenden Tiefziehvorgang derart gefertigt ist, dass unter dem Halterungsabschnitt (6) eine Wassersammelkammer (15) gebildet ist. <IMAGE>

IPC 1-7  
**E06B 1/70**

IPC 8 full level  
**E06B 1/70** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**E06B 1/705** (2013.01)

Citation (applicant)  

- DE 4117743 A1 19921203 - GUTMANN HERMANN WERKE GMBH [DE]
- DE 8632644 U1 19870226
- DE 1909774 U 19650211 - DIRR ANDREAS [DE]

Cited by  
NL1020437C2

Designated contracting state (EPC)  
AT CH DE IT LI

DOCDB simple family (publication)  
**EP 1116851 A2 20010718; EP 1116851 A3 20020410**

DOCDB simple family (application)  
**EP 00124956 A 20001116**